
 Neviem, kto presne zariadil striedanie ročných období, ale 

môžem s určitosťou sám za seba povedať, že som mu z celého 

srdca vďačný. Toto leto bolo naozaj horúce. Osobne si nepamä-

tám takéto vysoké teploty, aké sme zažili počas tohtoročných 

letných mesiacov. Ani nie sme na rovníku a zažívame štyrid-

siatky. Príchodom daždivých dní, ktoré akosi prirodzene patria 

k začínajúcej sa jeseni, si určite vydýchla celá príroda, ktorá sa 

začína meniť. Padajúce listy z našich stromov nám naznačujú, 

že sa kolobeh prírody naozaj začal. Aj keď sa ochladilo a my sa 

musíme viacej chrániť teplejším oblečením, pohľad na krásne 

sfarbenú a jeseňou voňajúcu prírodu nám to vynahradí. Skôr, 

ako sa príroda  uloží k spánku, nám daruje všetky farby 

a chute svojej palety. Na jeseň je najviac práce, hlavne na dedi-

ne. Od jari do jesene sme sa starali o naše záhradky, sady, lú-

ky, a preto v čase zberu chceme z nich čo najviac získať 

a úrodu uložiť do našich komôr. Určite mi dáte za pravdu, že 

jedlá pripravené z plodov, ktoré si sami dopestujeme, chutia 

akosi lepšie.  

 Viem, že poniektorí budú namietať, že ovocia bude málo, 

lebo už v kvete zamrzlo. Ale aj takáto je príroda, vie trošku ublí-

žiť, ale na druhej strane aj potešiť svojou hojnosťou 

a štedrosťou. My ľudia sme voči prírode bezbranní. Zber úrody 

sme si pripomenuli aj s našimi priateľmi, ktorí žijú za riekou 

Moravou, s našou družobnou obcou Bohdíkov. Boli to dva dni 

prežité v kruhu ľudí, ktorí majú srdce na svojom mieste. Ich 

vrúcnosť sa nedala prehliadnuť, medzi obyvateľov našej obce 

zapadli, ako keby sa tu narodili. Vlastne až keď odišli, sme si 

uvedomili, koľko nedopovedaných viet zostalo visieť vo vzdu-

chu, a preto sa už teraz tešíme na ďalšie stretnutie. 

 Áno, každé ročné obdobie má svoju krásu. 

S odchádzajúcim letom, plným krásnych zážitkov z ciest 

a stretnutí, prišla 

jeseň v podobe 

spadnutého gašta-

na a listu zo stro-

mu. Prajem Vám, 

aby ste si užili 

krásnu čarovnú 

jeseň, či už 

s rodinou alebo 

s priateľmi, aby 

sme spoločne zažili 

babie leto, počas 

ktorého nás ešte 

príjemne ohrejú 

teplé slnečné lúče 

jesenného slnka. 

A náš majestátny 

Rokoš nech stráži 

celý náš okolitý 

kraj. 

Pavol Caňo 

Horúce leto a daždivá jeseň 
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Letné prázdniny ubehli ako voda. Po dvoch 

mesiacoch plných pohody, slnka a nových zážitkov sa 

opäť stretávame v materskej škole. Tí, ktorí do mater-

skej školy chodili, sa vrátili k svojim kamarátom, hrač-

kám, učiteľkám aj kuchárkam. Máme aj deti, ktoré 

k nám zavítali po prvýkrát. Všetci sme zvedaví, čo nám 

nový školský rok 2017/2018 prinesie. Začiatok tohto 

školského roku nám priniesol novú pani učiteľku Beát-

ku. Vďaka starostovi obce, ktorý uvoľnil prostriedky 

na prijatie novej pracovnej sily, mohli byť prijaté všetky 

deti na celodenný pobyt v MŠ. Tento rok budeme 

na vstup do školy pripravovať sedem predškolákov. 

 Starať sa o deti celý deň je pomerne náročná prá-

ca hlavne po psychickej stránke. Vykonávame  s nimi 

neustále rôzne aktivity, aby boli zaujímavé a boli 

pre deti prínosom. Vždy hľadáme a vymýšľame niečo 

nové a zaujímavé. Materská škola je druhým domo-

vom pre naše deti, chceme, aby vyrastali v zdravom 

a bezpečnom prostredí plnom lásky. Preto majme 

na pamäti slová: „Ako sa my správame k deťom, tak 

sa raz budú správať ony k nám.“ 

učiteľky MŠ 

Na známosť sa všetkým dáva celkom nová – čerstvá 

správa: 

Otvára sa naša škôlka, vstúpte do nej všetci zvonka. 

Všade hračky a smiech detí, slnko tu aj v zime svieti. 

Vôkol kvety, veľa stromov, nikomu sa nechce domov. 

Vitajte všetci, veľkí aj maličkí, tešíme sa na vaše 

usmiate 

Škôlka otvorila brány 

Škôlkari pri hre. Autor: ZŠ s MŠ Nitrianske Sučany. 



2 Informácie spod Rokoša 

Páchateľ sa vracia  

na miesto činu 

 To známe už kultové klišé z klasických 

detektívok mi napadá, keď chcem všetkých 

priaznivcov kníh a milovníkov literatúry infor-

movať o zmene miesta našej miestnej knižni-

ce. 

 Po 25 rokoch sa MĽK vracia na svoje 

miesto. Kde? Do pôvodných priestorov, ktoré 

ešte donedávna používala firma PDP. Priesto-

ry sú síce menšie, ale útulné a veľkou výho-

dou je, že sa nachádzajú v areáli ZŠ s MŠ. 

Som presvedčená, že aj naši žiaci budú jej 

častejšími návštevníkmi. Preto po vzájomnej 

konzultácii s pani učiteľkami bude knižnica 

otvorená pre potreby školy v stredu od 14.00

–15.30 hod., aby sme spoločne prebudili záu-

jem detí o knihy. 

 V piatok od 15.30-17.00 hod. môžu kniž-

nicu navštíviť aj ostatní naši občania. Tak Vás 

v októbri srdečne pozývam, aby ste navštívili 

MĽK a jesenné a zimné večery strávili 

s knihou. 

 Využívam túto príležitosť a chcem poďa-

kovať pracovníkom OÚ, ktorí mi so sťahova-

ním kníh pomohli.  

Mária Krčeková 

 Dňa 9. 8. 2017 dostal klub dôchodcov 

v Nitrianskych Sučanoch do užívania od obec-

ného úradu nové priestory. Tieto sa nachádza-

jú v areáli ZŠ v budove, ktorú doteraz využívalo 

PDP. Nový klub sme slávnostne otvorili 

za účasti 50 členov a starostu obce, ktorý nám 

poprial mnoho zdravia, spokojnosti a aby sme 

sa tu dobre cítili. Vyjadril tiež spokojnosť 

s aktivitou klubu a poďakoval členom výboru 

za organizovanie akcií. 

 Po príhovore pozdravila členov KD pred-

sedníčka, popriala všetkým príjemné posede-

nie a poďakovala za hojnú účasť na všetkých 

akciách. Slávnostné otvorenie bolo spojené 

s opekačkou priamo vo dvore areálu. 

 Každý člen dostal vínko, nealko nápoj, 

kávu, koláče a samozrejme chutnú špekačku 

s chlebíkom a horčicou, ktorú opekal priamo 

na mieste Jožko Vida s Jožkom Šimorkom 

a Ferkom Karcolom. Nálada bola veľmi dobrá, 

veď sme si aj zaspievali za doprovodu našich 

tradičných harmonikárov. 

 Akciu sme ukončili asi o deviatej večer. 

Veríme, že dobrá nálada bude v nás ešte dlho 

doznievať. 

Emília Šimorková 

Otváranie priestorov 

pre Klub dôchodcov 

spojené s opekačkou 

Členovia klubu počas opekačky. Autor: Emília Šimorková. 

Dobrovoľný hasičský zbor Nitrianske 

Sučany požiadal o dotáciu 

Ministerstvo vnútra SR 

Dobrovoľný hasičský zbor (DHZ) Nitrianske 

Sučany začal v súčasnej podobe v obci pôso-

biť v roku 2014. Odvtedy sa vďaka snahe 

jeho členov postupne zlepšovali podmienky 

na jeho činnosť. Veľmi dôležitým v tomto 

smere bolo nadobudnutie moderného hasič-

ského automobilu v júli 2016. Od vzniku DHZ 

sa mnoho zlepšilo, avšak podmienky pre jeho 

činnosť stále nie sú ideálne. DHZ nemá k dis-

pozícii vyhovujúce priestory na svoju činnosť, 

a preto sa členovia DHZ v maximálnej miere usilujú o zriadenie adekvát-

nej hasičskej zbrojnice. 

V júli tohto roku vyhlásilo Ministerstvo vnútra Slovenskej republiky výzvu 

na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácie zo štátneho rozpočtu, 

ktorej účelom je podpora zvýšenia ochrany pred požiarmi prostredníc-

tvom výstavby, rekonštrukcie a modernizácie stavieb a opravy budov 

na účel hasičských staníc a hasičských zbrojníc. Maximálna výška dotá-

cie je 30 000 EUR a požiadať o ňu bolo možné do 31.8.2017. 

Keďže DHZ Nitrianske Sučany nemá k dispozícii vyhovujúcu hasičskú 

zbrojnicu, rozhodli sa jeho členovia na danú výzvu reagovať. DHZ Nitrian-

ske Sučany v spolupráci s Obecným úradom Nitrianske Sučany vypraco-

val potrebnú dokumentáciu a požiadal o uvedenú dotáciu. V prípade 

pridelenia finančných prostriedkov by sme zrealizovali čiastočnú rekon-

štrukciu budovy garáže SAD a.s., ktorú sa podarilo získať do vlastníctva 

obce Nitrianske Sučany. V súčasnom stave nie sú priestory budovy 

pre činnosť DHZ vyhovujúce. Veríme, že ak by sa podarilo získať danú 

dotáciu, DHZ Nitrianske Sučany by mal konečne k dispozícii hasičskú 

zbrojnicu, ktorá by poskytla adekvátne zázemie pre DHZ a na ktorú by 

mohli byť členovia DHZ, ako aj obyvatelia obce hrdí. 

Zuzana Javorková 



 Pri príležitosti 230. výročia úmrtia národovca, 

kňaza a ľudového liečiteľa Fraňa Madvu obec Nit-

rianske Rudno spolu s obcou Nitrianske Sučany 

a podporou Združenia miest a obcí Hornej Nitry 

(ZMOHN) uskutočnili pochod po chodníku Fraňa 

Madvu. 

 Po privítaní starostom obce Nitrianske Rudno 

v ranných hodinách a malom občerstvení sme sa 

presunuli ku kostolu v Nitrianskom Rudne, kde tu-

ristický sprievodca opísal samotný líniový, samoob-

služný, peší letný chodník s prírodným ochranár-

skym, kultúrnym a vlastivedným zameraním, ktorý 

bol zriadený na počesť Fraňa Madvu. Po vyčerpáva-

júcom výklade, ktorý upútal všetkých prítomných 

účastníkov, starostku a starostov niektorých obcí, 

mladších, ale aj starších účastníkov, začal presun 

po chodníku z Nitrianskeho Rudna do Nitrianskych 

Sučian. Všetci si užili krásnu prírodu, hodnotné úze-

mia, skalnaté útvary a ešte krajšie výhľady. Po prí-

chode príjemne unavených, no nadšených účastní-

kov pochodu do Nitrianskych Sučian sme sa zasta-

vili pred domom, kde Fraňo Madva dožil posledné 

roky života. Po krátkom vydýchnutí a pár slovách 

o jeho osobe sme sa presunuli k poslednej tabuli 

náučného chodníka a všetci spoločne sme navštívili 

miesto jeho posledného odpočinku na miestnom 

cintoríne. S úctou sme položili vence a zapálili ka-

hance na hrobe tohto významného človeka. 

 Po príjemne prežitom dni, plnom zážitkov 

a spomínanej únavy, čakalo v našej obci pre všet-

kých účastníkov a návštevníkov občerstvenie spoje-

né s príjemnou atmosférou a diskusiou 

o vylepšenom budúcom ročníku, na ktorý sa už vše-

tci tešíme. 

Pavol Caňo 

Pochod Fraňa Madvu 
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Uvítanie detí do života 
 „Život je dar, ktorý si vážime...“ 

 Narodenie dieťatka je jedna z najradostnejších 

udalostí v živote každého človeka. Preto sa v našej 

obci stalo už tradíciou privítať našich najmenších 

obyvateľov. Dňa 28. augusta 2017 sa konala sláv-

nosť „Uvítanie detí do živo-

ta“. Starosta obce Pavol 

Caňo srdečne privítal se-

dem nových občanov: tri 

dievčatá a štyroch chlap-

cov. Následne sa rodičia 

podpísali do pamätnej 

knihy obce a deti sme si 

uctili malým darčekom 

a kvietkom. Príjemnú at-

mosféru vytvorili členovia 

Zboru pre občianske zále-

žitosti krátkym progra-

mom. 

 Na záver im starosta 

poprial šťastný a úspešný 

život plný radosti a zdravia. 

Vlasta Sladkayová 

Vpravo: starosta obce Pavol 

Caňo a autor textu Jozef Klučák 

(zľava) na zapaľovaní vatry. 

Hore: Zapálená vatra. 

Autor: Vladimír Cvopa. 

 Celé Slovensko si pripomenulo slávne augustové dni, keď 

pred 73 rokmi zaznelo: Začnite s vysťahovaním! Bola to predo-

všetkým skúška. Skúška charakterov. Osobných aj národných 

a v tejto skúške Slovensko so cťou obstálo. 

 Vieme, že Slovenské národné povstanie má z roka na rok 

menej živých pamätníkov, už ani v našej obci nie je z tých, ktorí 

boli do povstania zapojení, nikto živý. No spomienky sú živé stále. 

 V našej obci sa okrem spomienky na cintoríne a na Majeri 

tradične konajú oslavy na Háji. Tento rok za prítomnosti občanov i 

členov ZO SZPB po krátkom privítaní a zdôraznení významu SNP 

starosta obce zapálil partizánsku vatru. 

 Aj tohto roku sa vatry zúčastnilo mnoho občanov – mladých 

i starších s cieľom odovzdávať mladým poznanie významu SNP, 

ako aj poukázať na násilie, ktoré fašizmus priniesol. Pri vatre bolo 

zdôraznené, aby sme na SNP nezabúdali. Rodičia boli požiadaní, 

aby svoje deti aj vnukov zobrali na miesta významných pamätní-

kov – múzeum v Banskej Bystrici, Jankov Vŕšok, Kremnička, Ský-

cov či mnoho iných vypálených obcí. Nesmieme na tieto skutoč-

nosti zabúdať. 

 Celkovo bolo na Slovensku umučených a zavraždených 

5 304 vlastencov, antifašistov a rasovo prenasledovaných, ktorí 

boli po vojne exhumovaní v 176 hromadných hroboch. Viac ako 

94 obcí, osád a samôt na Slovensku bolo vypálených úplne a 550 

čiastočne. 

 Pre tieto skutočnosti zapaľujeme na cintoríne sviečky, kla-

dieme vence k pamätníku na Majeri, vysielame reláciu do miest-

neho rozhlasu a v hojnom počte sa zúčastňujeme zapálenia vatry 

na Háji. 

 Úprimná vďaka všetkým, ktorí sa aj v tomto roku osláv zú-

častnili. Vďaka obci na čele so starostom, vďaka DHZ Nitrianske 

Sučany, ktorého členovia vatru postavili a postarali sa 

o občerstvenie účastníkov. 

 Dnes dobre vieme, že 

SNP Slovensko zušľachtilo 

a posilnilo, lebo 

v spomienkach naň, 

v hodnotení jeho prínosov sa 

prelínajú úcta k minulosti, ale 

aj zodpovednosť za budúcnosť. 

Jozef Klučák 

Nezabúdame na spoločnú 

históriu 
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Profesor Michal Bartík, náš rodák 

 Znova a znova sa vraciam do štu-

dentských čias... 

 Vtedy som sa prvýkrát stretol 

s profesorom Michalom Bartíkom. 

Spoznával som ho nie ako vedeckú 

autoritu, ale skôr ako skromného člo-

veka, hrdého „Sučanca“, ako si sám 

rád hovoril. Veľa faktov o úspechoch 

v profesijnom živote pána profesora 

som sa dozvedel až neskôr, pretože on 

sa prácou nechválil, on prácou žil. Pred 

mesiacom som navštívil Košice a pri 

pamätnej tabuli na Univerzite veteri-

nárskeho lekárstva a farmácie odhale-

nej na počesť pána profesora skrsla 

vo mne myšlienka priblížiť vám osob-

nosť Michala Bartíka. 

 Profesor Bartík sa narodil 29. sep-

tembra 1921 v Nitrianskych Sučanoch 

v maloroľníckej rodine ako najstarší 

z troch detí (jeho rodný dom bol 

v strede dvora dnešnej rodiny Jolanky 

Bartíkovej, kde vtedy žilo päť rodín.) 

Z rozprávania pána profesora viem, že 

jeho otec pôsobil v neskoršej dobe ako 

štátny zamestnanec na poštovom úra-

de v Prievidzi, kam sa s rodinou odsťa-

hovali.  

 Základné vzdelanie získal 

v rímsko-katolíckej ľudovej škole v rod-

nej obci. (Bol spolužiakom a dobrým 

kamarátom aj môjho otca.) 

 Stredoškolské štúdium absolvoval 

na Štátnom slovenskom 

gymnáziu v Prievidzi. Keďže 

v čase po skončení stredo-

školského štúdia nebolo 

možné študovať veterinár-

sky odbor na Slovensku 

a už ani v Čechách 

(zatvorenie všetkých vyso-

kých škôl Nemcami), mladý 

Michal sa rozhodol, že pôjde 

študovať do Viedne. A tak 

sa v roku 1941 zapísal 

na Vysokú školu zverolekár-

sku vo Viedni, kde vzhľa-

dom na vojnové časy absol-

voval len 7 semestrov štú-

dia (dostával štátne štipen-

dium 600 ríšskych mariek 

ročne). Po skončení 2. sv. 

vojny Michal Bartík, študent 

veterinárskeho odboru, pre-

stúpil z Viedne na Vysokú 

školu veterinársku do Brna, 

kde svoje štúdiá aj dokončil 

obhajobou dizertačnej prá-

ce nazvanej “Otravy pos-

trekovými látkami obsahu-

júcimi dinitro-orto-krezol”. 

 Po získaní doktorátu krátky čas 

pôsobil v Štátnom veterinárskom dia-

gnostickom ústave v Bratislave. Už 

počas štúdia vo Viedni, ale najmä 

v Brne sa intenzívne venoval predovšet-

kým chemickým vedám. V Brne začal 

pracovať najskôr ako asistent a neskôr 

ako odborný asistent v Ústave chémie, 

čo ho značne ovplyvnilo na celý život. 

Chemickým vedám sa upísal celou 

svojou bytosťou.  

 Do slovenských veterinárskych 

služieb sa však trvalejšie a naplno zapí-

sal 1. 1. 1950, keď ako mladý asistent 

prišiel na novozaloženú Veterinárnu 

fakultu VŠV v Košiciach, aby tu od zá-

kladov vybudoval a viedol odbor che-

mických disciplín. Čakala ho práca 

vyžadujúca enormné úsilie. Vďaka jeho 

cieľavedomosti sa postupne z Ústavu 

chémie stala neskôr Katedra chémie, 

biochémie a toxikológie. 

 Veľkou snahou vtedy už docenta 

Michala Bartíka bolo vybaviť pracovi-

sko najmodernejšou prístrojovou tech-

nikou. Tú, ktorú nemohol zabezpečiť 

nákupom alebo získať darom, si kon-

štrukčne zadovážil svojpomocne. Mal 

totiž na svojom pracovisku aj príručnú 

konštrukčnú dielňu so zručnými odbor-

níkmi. Vďaka pomoci spolupracovní-

kov a podpory vtedajšieho vedenia ško-

ly sa mu podarilo vybudovať pracovi 

sko, ktorého laboratórne a prístrojové 

vybavenie sa koncom šesťdesiatych 

rokov dostalo na úroveň kvalitných 

biochemických vysokoškolských praco-

vísk v bývalom Československu. Vďaka 

jeho aktivitám bol v roku 1962 meno-

vaný za mimoriadneho profesora. 

 Profesor Bartík mal na pamäti, že 

kvalita odbornej, vedeckej 

i pedagogickej práce ústavu je závislá 

od kvality personálu, preto sa snažil do 

svojho pracovného kolektívu vyberať 

najschopnejších a najproduktívnejších 

odborníkov. Už v polovici šesťdesiatych 

rokov rozvinuli publikačnú činnosť 

a prednáškové aktivity na domácich 

a zahraničných biochemických 

a veterinárnych podujatiach. 

 Cieľavedomosť a koncepčnosť 

práce, ktorá bola pre pána profesora 

charakteristická, spolu s výskumným 

úsilím predznamenali jeho zásadný 

prínos k objasneniu metabolizmu 

a mechanizmu toxického účinku dusič-

nanov, dusitanov, amoniaku 

a močoviny u hospodárskych zvierat, 

čím sa natrvalo zaradil medzi popred-

ných odborníkov v oblasti toxikológie 

u nás. 

Profesor Bartík publikoval vo vedec-

kých a odborných časopisoch, bol auto-

rom alebo spoluautorom vyše dvesto 

prednášok, ktoré odzneli na rôznych 

veterinárnych, lekárskych, biochemic-

kých a fyziologických podujatiach do-

ma aj v zahraničí. Hlboká znalosť prob-

lematiky bola zavŕšená tromi vysoko-

školskými knižnými publikáciami, 

z toho jednou v anglickom vydaní, čo 

bolo v tých rokoch nezvyčajné. 

 Neoddeliteľnou súčasťou pracov-

nej činnosti profesora Bartíka na ka-

tedre, ktorú viedol dve desaťročia, bola 

precízna pedagogická činnosť. Inicioval 

zavedenie výučby biochémie 

a veterinárnej toxikológie na vysokých 

veterinárskych školách v bývalom Čes-

koslovensku. V rokoch 1953 – 1957 

pôsobil ako prodekan pre pedagógiu. 

U študentov bol ako pedagóg veľmi 

obľúbený jednak pre jeho rozhľade-

nosť, vedeckú erudovanosť, profesiona-

litu, jednak pre vľúdny úsmev, ktorý 

mu nikdy neschádzal z tváre, tiež pre 

ľahkosť, obraznosť a humor, ktoré ve-

del vniesť do vyučovacieho procesu. 

(Mal som možnosť dostávať dobre mie-

nené „otcovské“ rady od neho počas 

môjho štúdia v Košiciach, za ktoré som 

mu nesmierne vďačný.) 

 

Pamätná tabuľa na počesť prof. Michala Bartíka bola 

odhalená v roku 2011 vo vstupnej hale pavilónu chémie 

na UVLF v Košiciach. Autorom je akademický sochár 

Arpád Račko. 
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 Koncom šesťdesiatych rokov sa 

K a t e d r a  c h é m i e ,  b i o c h é m i e 

a toxikológie stala pod vedením profe-

sora Michala Bartíka prosperujúcim 

výskumným a pedagogickým vysoko-

školským pracoviskom uznávaným 

v kruhoch odbornej verejnosti doma aj 

v zahraničí. On ako veľmi aktívny člo-

vek udržiaval čulé kontakty s rôznymi 

pracoviskami sveta už od čias štúdia 

vo Viedni, v Brne, ale zvlášť po jeho 

študijnom pobyte v USA. 

 Uprostred tvorivej práce prišiel 

august 1968, ktorý veľmi bolestne za-

siahol nielen do osobného, ale tiež 

do pracovného života pána profesora. 

V  č a s e  j e h o  n a j v ä č š í c h 

a najintenzívnejších tvorivých ambícií 

sa stal z politických dôvodov zo dňa 

na deň nežiaducim (keď sa mu dve 

deti nevrátili zo zahraničia; viem 

od pána profesora, že ich bol prehová-

rať, aby sa vrátili naspäť). A tak nasle-

dovalo zbavenie vedenia katedry, ktorú 

od základu vybudoval, zákaz výučby 

študentov, čo znášal mimoriadne ťaž-

ko ,  izo lác ia ,  prenas ledovanie 

a šikanovanie v práci. Nebolo mu 

umožnené vydať pre študentov učebni-

cu biochémie, od ktorej si veľa sľubo-

val. Dlhé roky zbierania vedeckých 

a odborných podkladov nakoniec vyšli 

navnivoč. 

 Prišli dlhé pochmúrne roky, ktoré 

bez ujmy na zdraví a na psychike mo-

hol vydržať iba človek silného charakte-

ru. Týmto nepriaznivým okolnostiam 

nepodľahol, naopak, ešte s väčšou 

intenzitou pokračoval vo svojej vedec-

ko-výskumnej činnosti, výsledky ktorej 

sa stali samostatnou kapitolou jeho 

vedeckého diela.  

 Mnohé problémy súvisiace 

s prácou si nezriedka odľahčoval apli-

káciou znalostí prírodných zákonov, 

vedeckých poučiek, ale aj aplikáciou 

bežných múdrostí sedliackeho rozumu, 

porekadiel a pod. (Takýto mi pán profe-

sor zostal v mysli, mal veľmi dobrú 

pamäť, a to som na ňom obdivoval. ) 

 Začiatkom osemdesiatych rokov, 

po zmiernení politických pomerov, sa 

profesor Bartík vrátil do procesu výuč-

by študentov, opäť začal školiť vedec-

kých ašpirantov, bolo mu umožnené 

znovu sa plnohodnotne podieľať 

na vedeckom a akademickom živote 

školy.  

 Ďalší rozmer jeho osobnosti do-

tvárala takmer 15-ročná aktívna práca 

v Jazdeckom oddiele Slávia VŠV. Svoju 

tvorivosť uplatnil v rámci trávenia voľ-

ného času v Klube leteckých modelá-

rov pri VŠT v Košiciach, kde sa venoval 

stavbe diaľkovo riadených modelov 

lietadielok a lodičiek. S úsmevom mož-

no spomenúť skutočnosť, že v roku 

1987 sa mu podarilo skonštruovať 

diaľkovo riadenú lodičku za účelom 

odberu vzoriek vody na jej toxikologic-

ké vyšetrenie.  

 V roku 1990 sa síce dožil osprave-

dlnenia za nespravodlivé dlhoročné 

obmedzovanie a dožil sa aj ocenenia 

a morálnej rehabilitácie za statočný 

občiansky postoj a prístup, ale to mu 

už nevrátilo dostatok síl, aby napísal 

učebnicu biochémie.  

 V roku 1990 odišiel pán profesor 

definitívne do starobného dôchodku, 

odsťahoval sa z Košíc do Brna, aby 

jeseň svojho života prežil so synom 

Michalom a s jeho rodinou. Dňa 

12. januára 2008 zomrel vo veku ne-

dožitých 87 rokov. Na pohrebnom ob-

rade dňa 21. januára 2008 

v mestskom krematóriu v Brne sme 

mu aj my, jeho príbuzní, známi či pria-

telia z našej obce, prejavili hlbokú úctu 

a vďaku. 

 Obdivuhodná bola jeho láska 

k rodnej dedine, hoci v nej žil veľmi 

krátky čas. Keď išiel okolo, nikdy ju 

neobišiel, previezol sa dedinou, 

v myšlienkach odovzdal pozdravy rodi-

ne, rodákom... (Vedel som o týchto 

návštevách z jeho rozprávania, dokon-

ca som pána profesora pri jednej takej-

to návšteve pri kostole stretol.) 

 Pán profesor pre mňa osobne 

zostáva nezabudnuteľným človekom. 

Som rád, že som mal možnosť poznať 

ho. 

Vladimír Sladkay 

 

Nestor slovenskej veterinárnej biochémie, toxiko-

lógie a rádiochémie, dlhoročný vysokoškolský 

učiteľ,. 

Vedúci Katedry biochémie, chémie a toxikológie 

pri Vysokej škole veterinárnej v Košiciach. 

Vedúci Biochemického laboratória Slovenskej 

akadémie vied v Košiciach. 

 

Hodnostná gradácia 

Zástupcom docenta sa stal v roku 1955, docen-

tom v roku 1957. 

Vedeckú hodnosť kandidáta vied obhájil na VŠV 

v Brne v roku 1961. 

Menovaný za mimoriadneho profesora bol v roku 

1962. 

Vedeckú hodnosť doktora vied mu udelila VŠP 

v Nitre v roku 1968. 



6 Informácie spod Rokoša 

 Je už tradíciou v našej obci, že sa dva razy do roka koná 

Sučianska kvapka krvi, ktorú organizuje MS SČK v spolupráci 

s obecným úradom. Druhá tohtoročná kvapka priniesla v sep-

tembri rekordný počet darcov, keď sme prekonali magickú 

hranicu 50 darcov. Je skvelé, že táto akcia pritiahne vždy ok-

rem domácich obyvateľov aj mnoho cudzích ľudí, ktorí sa 

o akcii dozvedia od známych či z internetu. 

 Aj tento raz sa o skvelé a bohaté občerstvenie postarali 

organizátorky z miestneho Červeného kríža, bola kapustnica, 

koláče, ako aj káva či niečo na zahriatie. Na občerstvenie 

z veľkej časti prispela obec, za čo mu patrí úprimná vďaka. 

Ďalšie ďakujem patrí Danke Navrátilovej, ktorej prvotný nápad 

a iniciatíva priviedli túto akciu k životu. Naďalej ju s ňou udr-

žiavajú oddané členky Červeného kríža, ktoré sa starajú 

o darcov, ako aj o personál transfúznej stanice, ktorá krv odo-

berá. 

 Bez dobrovoľnosti a ochoty ľudí urobiť niečo navyše by 

tento spolok ani darcovstvo neexistovali, preto je vzácne 

a krásne, že stále pribúdajú ľudia, ktorí obetujú svoj čas 

a niečo zo seba na to, aby pomohli druhým. 

Lucia Mokrá 

Rekordná kvapka krvi 

Hodové slávnosti 

Odber krvi v tanečnej sále. Autor: Dana Navrátilová 

 Hody patria k tradičným sviatkom snáď každej sloven-

skej obce. Oslavujú sa ako deň hojnosti, zábavy 

a blahobytu. Termín miestnych hodov je spojený 

s termínom sviatku svätého Michala. Tak ako po minulé 

roky, tak aj tento sa v našej obci na začiatku jesene konali 

hodové slávnosti. Obci Nitrianske Sučany v spolupráci 

s FS Boršina, kultúrnou komisiou a ostatnými spoluobčan-

mi sa aj tento rok podarilo prichystať slávnostné a veľmi 

príjemné popoludnie. 

 Domáci hodovali už od soboty. V areáli kultúrneho 

domu bolo pripravené pre všetkých občerstvenie v podobe 

pečených klobás, slaninky, chutného gulášu a iných dobrôt 

od Petra Masaryka a Martina Caňa. 

 Slávnostný kultúrny program sa začal príhovorom sta-

rostu našej obce. Svojou návštevou nás poctili aj priatelia 

z družobnej obce Bohdíkov, čím ešte umocnili výnimočnú 

atmosféru. Celý program moderovala Monika Čechová. Ako 

prvá vystúpila skupina s nezvyčajným názvom Počtom neis-

tí pod vedením Terézie Kovalíčekovej. Svojimi piesňami 

roztlieskali celú sálu a navodili priateľskú atmosféru. Det-

ská folklórna skupina Boršinka zložená z detí ZŠ a MŠ Fra-

ňa Madvu bola s tancom a spevom veľmi milým osvieže-

ním. Svoj talent predviedli svojím vystúpením aj staršie deti 

z obce. Vystúpenie FS Boršiny, ktorá spevom, tancom aj 

mini divadlom predviedla, ako sa kedysi žilo na dedine, 

bolo žartovným ukončením kultúrneho programu. To, že sa 

ďalej spievalo pri harmonike aj mimo pódia, len umocnilo 

dobrú pohodu celej akcie. Takže sa opäť organizátorom 

podarilo spojiť staršiu generáciou s mladšou... 

 Večer pokračoval program v tanečnej sále hodovou 

zábavou so živou hudbou Final. Svojim netradičným bruš-

ným tancom nás prekvapili tanečnice z Bohdíkova 

a roztancovali celú sálu. Pokračovalo sa súťažami v pití piva 

čí pílení dreva. Zábava pokračovala až do skorých ranných 

hodín. 

 V rámci sučianskych hodových slávností v dňoch 23. 

a 24. septembra sa uskutočnila aj krátka prezentácia pro-

jektu „Rekonštrukcia a modernizácia verejného osvetlenia“, 

ktorý naša obec zrealizovala v roku 2015. Boli zhodnotené 

predchádzajúce dva roky fungovania osvetlenia s konštato-

vaním, že projekt značnou mierou prispel k úsporám elek-

trickej energie, ako aj ku skvalitneniu životného prostredia 

našich občanov tým, že obec je osvetlená počas celej noci. 

 Na druhý deň, v nedeľu 24. septembra, sa už tradične 

konal krojovaný sprievod s obetnými darmi počas svätej 

omše v miestnom kostole. Veriaci ochotne priniesli do kos-

tola výber rôznych plodov zo svojej úrody. Pán farár Marek 

Virág počas svätej omše požehnal tieto plody Božej štedros-

ti a ľudskej práce a zároveň poďakoval všetkým, ktorý 

pri tejto príležitosti slávnostne pripravili túto omšu. 

Pred kostolom čakalo veriacich občerstvenie v podobe ko-

láčov, ovocia, chlebíčkov a rôznych dobrôt. Nechýbalo ani 

vínko z našich polí, červené či biele. Poďakovanie patrí naj-

mä FS Boršina, Jánovi Šmýkalovi, Červenému krížu, Marte 

Černákovej, Coop Jednote Nitrianske Sučany, Obecnému 

úradu s kultúrnou komisiou, pani Virágovej, pani Kováčovej, 

pohostinstvu Majer pani Matúšovej, Jozefovi Mekýšovi, Ľu-

bomírovi Leopoldovi a všetkým veriacim, ktorí akýmkoľvek 

spôsobom prispeli k tejto slávnosti. 

Monika Vrbanová 

Typické požehnanie úrody v našom kostole. Autor: FS Boršina. 



 Hospodárenie obce za I. polrok 2017 a nutné úpravy 

rozpočtu sme zhodnotili na zasadnutí obecného zastupiteľ-

stva dňa 21. augusta 2017. 

 Príjmová časť 

Obec dosiahla celkové príjmy vo výške 356 665,94 € 

a rozpočet plnila na 56,93 %. 

1. Bežné príjmy, členené na daňové (209 000,14 €), neda-

ňové (7 889,80 €), bežné granty a transfery (61 515,83 €) 

predstavovali spolu 278 405,77 €. 

2. Kapitálové príjmy sme získali z odpredaja pozemku Slo-

venskej energetike, a.s. pod trafostanicu a občanovi obce 

za odpredaj pozemku pred rodinným domom, obidva príjmy 

spolu vo výške 429 €. 

3. Príjmové finančné operácie predstavovali 74 747,59 € 

a tvoril ich zostatok prostriedkov z roku 2016.  

4. Rozpočtová organizácia ZŠ s MŠ dosiahla vlastné príjmy 

vo výške 3 083,58 €. 

 Výdavková časť 

Celkové výdavky obce za 1. polrok hodnotiaceho obdobia 

dosiahli výšku 217 337,44 €, čo je plnenie na 34,69 %. 

1. Bežné výdavky určené na chod obce v rámci jednotlivých 

oblastí predstavovali sumu 108 501,09 €. 

2. Kapitálové výdavky v celkovej výške 34 126,84 € súviseli 

s vedľajšími nákladmi na vybudovanie IBV Chrastečky 

(stavebný dozor, odkúpenie vráteného pozemku, právne 

služby, celkom 19 126,84 €) a s odkúpením budovy garáže 

a pozemku od SAD, Prievidza, a.s. za účelom využitia uve-

denej budovy na hasičskú zbrojnicu pre DHZ v našej obci 

(15 000 €). 

3. Výdavkové finančné operácie obec neevidovala.  

4. Výdavky určené na školstvo predstavovali sumu 

74 709,51 € . 

Hospodárenie obce za 1. polrok 2017 
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Prehľad plnenia rozpočtu Obce Nitrianske Sučany za I. polrok 2017 znázorňuje nasledovná tabuľka: 

 

Elena Ivanovová 

Príjmy v € Rozpočet Plnenie Výdavky v € Rozpočet Plnenie 

Bežné 514 351 278 405,77 Bežné 272 729 108 501,09 

Kapitálové 32 447 429,00 Kapitálové 166 881 34 126,84 

Fin. operácie 74 748 74 747,59 Fin. operácie 0 0,00 

Školstvo 4 995 3 083,58 Školstvo 186 931 74 709,51 

SPOLU 626 541 356 665,94   626 541 217 337,44 

Uznesenie č. 39/2017 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje návrhovú komisiu 

v zložení: Ing. Jozef Fodor, Ing. Eduard Belák, pán Dušan 

Bukový. Za overovateľov zápisnice: Ing. Mária Briatková, 

Ing. Rastislav Bartík. 

Uznesenie č. 40/2017 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie plnenie rozpočtu 

obce k 30.6.2017. 

Uznesenie č. 41/2017 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje rozpočtové opatrenie č. 3 

v zmysle zákona č. 583/2004 Z. z. §14 písm. a), b). 

Uznesenie č. 42/2017 

Obecné zastupiteľstvo neschvaľuje finančný príspevok 

pre Centrum sociálnych služieb – Bôrik, Žltá 319/25, Nit-

rianske Pravno pri príležitosti 60-teho výročia vzniku organi-

zácie na podujatie spojené s oslavou tohto výročia. 

Uznesenie č. 43/2017 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje zvýšenie stravnej jednotky 

na nákup potravín v školskej jedálni pri ZŠ s MŠ F. Madvu 

v Nitrianskych Sučanoch od 1.9.2017 v zmysle Dôvodovej 

správy na zvýšenie stravnej jednotky: žiaci MŠ – 1,27 EUR; 

žiaci 1. – 4. ročníka – 1,45 EUR; zamestnanci a cudzí strav-

níci – 2,80 EUR. 

Uznesenie č. 44/2017 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje spolufinancovanie realizá-

cie projektu rekonštrukcie hasičskej zbrojnice z vlastných 

zdrojov minimálne vo výške 5% z celkových výdavkov pro-

jektu. 

Uznesenie č. 45/2017 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje doplnenie uznesenia 

č. 36/2017 zo dňa 21.6.2017 – odpredaj pozemku parcela 

číslo 973/30 k. ú. Nitrianske Sučany pani Michaele Tren-

čianskej, bytom Urbárska 20, Prievidza v ½. Odpredaj po-

zemku bol schválený obecným zastupiteľstvom všetkými 

prítomnými poslancami, čo je 100 %. 

Uznesenie č. 46/2017 

Obecné zastupiteľstvo vyjadruje súhlasné stanovisko 

k predloženému investičnému návrhu firmy PDP s r. o. Nit-

rianske Sučany „Obytný súbor pod Rokošom“. 

Uznesenie č. 47/2017 

Obecné zastupiteľstvo neschvaľuje návrh starostu obce 

na nevymenovanie Mgr. Ivety Nemčekovej do funkcie riadi-

teľky ZŠ s MŠ Fraňa Madvu Nitrianske Sučany. Návrh nebol 

schválený 3/5-tinovou väčšinou všetkých poslancov. 4 pos-

lanci – hlasy boli za schválenie návrhu, 2 poslanci – hlasy 

sa zdržali hlasovania, 1 poslanec – hlas bol proti schváleniu 

návrhu. Pri tomto bode programu bolo vopred schválené 

tajné hlasovanie. 

 

PhDr. Pavol Caňo, v. r. 

Uznesenie z obecného zastupiteľstva z 21. 8. 2017 



Oznam pre občanov 

 V novembri tohto roku uplynie 10 rokov, čo 

sa v našej obci podľa zákona o pohrebníctve 

začali uzatvárať nájomné zmluvy na hrobové 

miesta a vyberať nájom. 

 Nájomné zmluvy na hrobové miesta sa 

uzatvárali na 10 rokov. Z toho dôvodu začneme 

v novembri 2017 vyberať nájom za hrobové 

miesta na ďalších 10 rokov. 

 Obec ako prevádzkovateľ pohrebiska je po-

vinný vopred upozorniť nájomcu hrobového 

miesta, že mu plynie lehota, na ktorú je nájom-

né zaplatené, najneskôr tri mesiace pred uply-

nutím tejto doby. 

 Suma za jednohrob na jeden rok sú 2 eurá, 

to je 20 eur na desať rokov, za dvojhrob 4 eurá 

na jeden rok, to je 40 eur na desať rokov.  

 Obec zabezpečí na cintoríne novú prehľad-

nú tabuľu, na ktorej budú farebne vyznačené 

všetky hrobové miesta na celom cintoríne. 

 Takisto si môžete svoje hrobové miesta 

a nájomné zmluvy pozrieť na stránke našej obce 

– www.nitrianskesucany.sk, kde si nájdete link 

na virtuálny cintorín. 

 Prosíme občanov, aby informovali aj ďal-

ších rodinných príslušníkov, ktorí nežijú v našej 

obci a sú na nich uzatvorené nájomné zmluvy 

za hrobové miesta, že nové zmluvy sa budú 

uzatvárať od novembra 2017 na obecnom úra-

de. 

Mária Miklašová 
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16. 12. – Vianočné trhy 

 

December - Vianočný program 

 

31. 12. Silvester – oslava príchodu Nového roku 

pri kostole a v kultúrnom dome 

 

Presné časy a podrobnosti o každej akcii budú včas 

vyhlásené obecným rozhlasom a zverejnené na we-

bovej stránke obce. 

Pripravujeme 

60 rokov 

Jaroslav Radošány 

Lýdia Myšiaková 

Eva Sládkayová  

Blahoželáme jubilantom 

65 rokov 

Jozef Vida 

Daniela Holincová 

 

90 rokov 

Mária Marta Baginová 

NARODENIE 

Damián Valentovič 

Terézia Kočnerová 

Alžbeta Marcinková 

Nikolas Mirko Čech 

Simona Pipíšková 

 

Manželstvo uzavreli 

Filip Belák a MDDr. Zuzana Javorková 

 

25. výročie uzavretia manželstva 

manželia Miloš Hraňo a  Jana, rod. Cagáňová 

 

50. výročie uzavretia manželstva 

Anton Pinka a Mária, rod. Macková 

 

Spomíname 

Jozef Pinka 

Jozef Cvopa 

Peter Ondruš 

 

Spracovala: Vlasta Sladkayová 

 Príchodom leta sa všetci tešia na dovolenky, prázdni-

ny a voľné chvíle. No popri oddychu či zábave plynú všetky 

bežné životné udalosti, povinnosti a zmeny všade okolo 

nás. Ani v našej obci to nie je inak. Mám na mysli všetko, 

čo sa udeje, zveľadí a zmení. To, čo súvisí so zmenou, je 

práve to, čo súvisí s letom a po jeho skončení. Je to obdo-

bie začiatku školského roku, keď po ukončení pracovného 

pomeru dohodou zo strany zamestnanca – bývalej riaditeľ-

ky základnej školy sme nový školský rok v našej základnej 

škole otvárali so zmenou na uvedenom poste.  Od 1. sep-

tembra je poverená riadením základnej školy Mgr. Mária 

Olejková, a to do najbližšieho výberového konania. 

 Na základe danej skutočnosti je na mieste stotožniť 

sa s danou situáciou, poďakovať sa bývalej pani riaditeľke 

za všetko, čo bolo dobré a prínosné pre naše deti. Novej 

pani riaditeľke ďakujeme za zdarné uchopenie funkcie, 

vysporiadanie sa s novými úlohami, za plynulý začiatok 

školského roka 2017/2018. Poďakovať chcem tiež aj 

ostatným pedagogickým a nepedagogickým zamestnan-

com, ktorí danej veci boli nápomocní a verím, že 

v budúcnosti budú pokračovať v zabezpečovaní a vytváraní 

ideálnych podmienok pre naše deti, našich žiakov i rodičov, 

na ktorých nám všetkým záleží. 

Pavol Caňo 

Zmena na poste riaditeľky 

školy 


